
Zápisnica 

zo zasadnutia komisie školstva, mládeže a športu zo dňa 20.4.2023 

    

   Zasadnutie otvoril a viedol predseda komisie Mgr. Ján Várady : 

1. Školy v zriaďovateľskej pôsobnosti – 4. ZŠ – správa ohľadom rekonštrukcie školských   

priestorov  a zlepšenia pedagogického procesu   

       2.  Správa o činnosti družstiev /športové triedy diev. hádzanej na 6. ZŠ/ a prepojenie na             

             MŠK  Juventa  

3. Správa riaditeľky MŠ na ul. Leningradská ohľadom činnosti a podmienok /potrieb/ MŠ 

Účasť na zasadnutí: podľa prezenčnej listiny členovia komisie.  

Program zasadnutia komisie schválený všetkým prítomnými členmi. 

 
R O K O V A N I E 

 
1. Školy v zriaďovateľskej pôsobnosti – 4. ZŠ – správa ohľadom rekonštrukcie 

školských   priestorov  a zlepšenia pedagogického procesu – Mgr. Jaroslav Semko   

Základnú školu navštevuje  310 žiakov z toho na ročníkoch 1.-4. ročník : 114 žiakov  
5.-9 roč. : 196 žiakov, Počet tried: 16. Škola sa na verejnosti prezentuje cez média: - mestská televízia: 
Mistral pri rôznych aktivitách, spoločenských podujatiach a súťažiach, - regionálne denníky: 
Michalovčan, - vydávanie školského časopisu Kryštálik, ktorý je našou dlhoročnou tradíciou a vychádza 
raz štvrťročne, - vydávanie informačných novín, cez ktoré informujeme rodičov o činnosti školy a jej 
aktivitách,  cez webovú stránku www.zskommi.edupage.org, stránku a facebookovú stránku školy. 
Škola sa zapája do rôznych projektov Miniarborétum, Projekt: Učiteľka budúcnosti - Outdoorové 
vyučovanie - Karpatská nadácia, Projekt: Škola budúcnosti (3D tlač na škole) – Karpatská nadácia, 
Projekt: Inovačné techniky vo výučbe – Nadácia Orange,  
Projekt: Enter pre školy - Digitálna generácia - Hmatateľné technológie vo vzdelávaní STEAM – Micro 
bit 1000, Projekt: Učíme pomáhať – SPPpravme to,   
Projekt: Hravá angličtina, Projekt: Rodina v pohybe - Nadácia poštovej banky – /OZ/ Projekt: Cíťme sa 
lepšie, pracujme efektívnejšie – Nadácia Orange,  
Projekt: Spolu múdrejší 2 a Spolu múdrejší 3  
Dlhodobé projekty:  
Projekt: Pomáhajúce profesie v edukácií detí a žiakov II – Národný projekt Pomáhajúce profesie v 
edukácii detí a žiakov II významne podporuje pozitívne zmeny v inkluzívnom vzdelávaní priamo v 
školskom prostredí.   
Projekt: Digitálny koordinátor  
Projekt: IT akadémia - Obsah vzdelávania je rozdelený do štyroch modulov:  
• • Znaky digitálnej školy,  

• • Digitálna škola ako komunita aktérov,  

• • Digitálna škola ako aktívne digitálne prostredie,  

• • Podpora a koordinácia činnosti učiteľov pri transformácii vzdelávania.  



Projekt: Zelená škola - Zelená škola je environmentálny výchovno-vzdelávací program, ktorého cieľom 
je prispieť k prevencii a riešeniu problémov životného prostredia a priniesť do škôl reálne zmeny vo 
fungovaní aj výučbe.  
     Škola prevádzkuje jednu budovu. Začiatkom školského roka 2015/2016 sa na budove vymenili staré 
okná za plastové, taktiež aj vchodové dvere. Boli vymenené podlahové krytiny na chodbách školy, 
vymenil sa nábytok a lavice v triedach na 2. stupni. V budúcnosti je potrebné urobiť zateplenie budovy 
a následne omietku budovy a strechy (havarijný stav), vymeniť podlahu v niektorých triedach. Vymenili 
sa pôvodné drevené okná v triedach na chodbu, zrekonštruovala sa zborovňa, boli vymenené dvere na 
chodbe ku vedeniu školy a zborovne, zrekonštruovali sa vonkajšie schody pri zadných vchodov, 
zrekonštruovali sa odborné učebne fyziky a biológie, schody na poschodie pri hlavnom vchode. Zriadili 
sme archív. Pred školou sa vytvorilo pomocou projektu outdoorové vyučovanie žiakov 1.-9. ročníka a 
ŠKD. Zrekonštruovali sme školský rozhlas. Urobili sa pre žiakov na chodbách 2 oddychové zóny, a 
namontovali sa na chodbách a zostávajúcich triedach žalúzie. V 10 triedach a v jedálni a v kuchyni sa 
vymenili staré svetlá za led na zníženie energetickej náročnosti budovy. Zrekonštruovali sa všetky 
triedy na ročníkoch 1 – 4. Všetky kmeňové triedy sú zariadené novým nábytkom, ktorý zodpovedá 
psycho-hygienickým požiadavkám. Škola má zriadené a využíva tieto odborné učebne: - 
zrekonštruovanú učebňu chémie, fyziky, biológie a techniky - zrekonštruovanú telocvičňu, - jednu 
učebňu výpočtovej techniky (20 počítačov), - spoločenskú miestnosť s pódiom a kapacitou 80 miest na 
sedenie. Miestnosť využívame na kultúrne vystúpenia, besedy, premietanie filmov a DVD. V blízkej 
budúcnosti plánujeme obmeniť v spoločenskej miestnosti nábytok. - každá učebňa je vybavená 
počítačom, dataprojektorom, ekologickými tabuľami a dotykovými tabuľami, ktoré sa nachádzajú 
takmer v každej triede. Plánujeme podľa finančných možností postupne prerábať a do vybavovať 
jednotlivé kabinety novými učebnými pomôckami a nábytkom. Škola má multifunkčné ihrisko, bol 
zrekonštruovaný zadný vchod do telocvične, urobil sa chodník k multifunkčnému ihrisku, vymenili sa 
dvere, čiastočne bola opravená aj fasáda telocvične a opravilo sa aj vedenie elektriny v kuchyni a v 
telocvični V ďalšom období je potrebná rekonštrukcia atletickej dráhy. Všetky sociálne zariadenia boli 
zrekonštruované, sú schopné prevádzky a spĺňajú psycho-hygienické požiadavky. Škola prevádzkuje 
školskú jedáleň, v ktorej bola zrekonštruované výdajné okienka v školskej jedálni. Je potrebné urobiť 
protišmykovú podlahu v kuchyni, ktorá je momentálne v havarijnom stave. Teraz rekonštruujeme 
pivnice v školskej jedálni. Škola má k dispozícii i átrium, ktorý je v nevyhovujúcom stave. Škola má 
vybudovaný kamerový systém, ktorý chráni vonkajšie i vnútorné priestory školy, vďaka ktorému sa 
zamedzili krádeže a ničenie školského majetku. V najbližšom čase škola potrebuje vymeniť podlahovú 
krytinu v niektorých triedach, zmodernizovať učebňu výtvarnej výchovy, zmodernizovať školskú 
knižnicu,  urobiť zateplenie budovy a opravu strechy,  zrekonštruovať atletickú dráhu,  pozornosť 
venovať prevencii predchádzania patologických javov v správaní žiakov, vštepovať žiakom zásady 
slušného správania a morálky,  vštepovať žiakom zásady zodpovednosti pri príprave na vyučovanie. 
Nevyhnutnosťou je rekonštrukcia budovy, zakúpenie traktorovej kosačky.Negatívum je slabé finančné 
ohodnotenie pedagogických a nepedagogických zamestnancov,  nedostatok finančných prostriedkov 
na modernizáciu školy.   Ušetrenie el. energie je možné, aj cez fotovolatiku, len je nutná rekonštrukcia  
a zosilnenie strechy. Ušetrenie  finančných prostriedkov je možné z nájmu priestorov školy , ktoré sú 
v prenájme. Ceny nájmov sú dlhodobo nízke, vzhľadom k aktuálnym cenám nájmov.  
 
Mgr. Radmila Hajduková – Koľko  cudzích žiakov navštevuje športové triedy 4. ZŠ?  
Odpoveď:  Aktuálne navštevujú 3 žiaci.  
Mgr. Radmila Hajduková – Žiak inej ZŠ by nemal navštevovať športový predmet na cudzej škole než na 

svojej. Tréningové prípravy na daný šport by mali  prebiehať  v popoludňajších hodinách v rámci 

športových klubov a nie v počas vyučovania.  

 

 



       2.  Správa o činnosti družstiev /športové triedy diev. hádzanej na 6. ZŠ/ a prepojenie na             

             MŠK  Juventa – Mgr. Henrich Marcinčák  

Charakteristika športových tried:  Prípravka 1.-2.roč   35 detí 

                                                               Prípravka 3.-4.roč     30 detí 

Odlišnosti od klasickej triedy: upravený rozvrh, Kódex   - (prospech, správanie, dochádzka, pravidelný 

tréning zápas sústredenie, reprezentácia školy), športové testovanie – polrok koniec roka, Športová 

príprava 

Športová príprava: V rámci rozvrhu danej triedy, Prepojenie s popoludňajšou činnosťou. 5-6 roč. -  5 

hod., 7-8-9 roč.  4 hod. Žiaci  využívajú priestory ihrisko na ZŠ   VUT, telocvične, plážového ihriska, 

športovej haly Chemkostav  Aréna. 

Personálne zabezpečenie:   učitelia ZŠ v rámci úväzku  Mgr. H.Marcinčák, Mgr. D.Horňaková,  asistentky 

–trénerky: L.Kniežová, K.Mašlanková 

Súťaže v ktorých účinkujú: 

Prípravky  sa zúčastňujú turnajov v minihádzanej s rovesníčkami v kraji. 

Mladšie žiačky sú rozdelené do 3 družstiev A,B,C podľa roku narodenia 2010,2011,2012. ( 5.6.7. ročník 

v škole). Účinkujú v krajských majstrovstvách košického a prešovského kraja a sú v tabuľke na 

popredných miestach.  Staršie žiačky ročník narodenia 2008-2009  (8.9. ročník v škole) hrajú krajské 

majstrovstva KE a PO kraja a sú priebežne na 2.mieste. Niektoré dievčatá už vekom dorastenky, hrajú  

v celoslovenskej dorasteneckej lige a sú na 1. mieste.  

Škola motivuje deti na naštartovanie ich  športovej kariéry. Športovú prípravu žiaci   majú v rámci  

vyučovania. Klub vytvára vynikajúce podmienky pre žiakov čo vidno aj na výsledkoch  za posledných  

10 rokov, žiaci  sa umiestňujú na  2 – 3  miestach. Problémom je odchod žiakov na vysoké školy, nakoľko 

výborné odchovankyne nereprezentujú naše mesto, ale iné mestá.  

Mgr. Radmila Hajduková – Spájajú sa žiaci v rámci športovej triedy aj s cudzími žiakmi? Problémom je,  
že žiaci  navštevujú športový predmet z iných  škôl.  
Odpoveď: Na 6. ZŠ  nechodia deti z iných  škôl, len v rámci  našej školy.  
Mgr. Lívia Kalaninová – Myšlienka športových tried je správna, avšak problém je v tom, že do týchto 
tried sa nerobí výber žiakov, ale nábor žiakov.  To sa následne odráža na kvalite hádzanárok. Zmyslom 
výchovy mládeže v športových  triedach má byť uplatnenie týchto hádzanárok v ,,A“ tíme IUVENTY 
Michalovce.  V rámci mesta, pretrváva problém ,,lákania“ výraznejších talentov dievčat hádzanárok do 
športových tried z iných ZŠ v rámci mesta. 
Mgr. Jaroslav Čúrny – Najväčšie športové talenty navštevujú 1. ZŠ. V meste je celkový úpadok. Toho 

času je iba jedna Michalovčanka v kádri.   

 Doc. Ing. Michal Stričík, PhD. – Problém v meste je  v tom, že sú tu iba dve Vysoké školy.  Pokiaľ sa 

berie do úvahy výber povolania, tak žiačky odchádzajú do iných miest, podľa výberu Vysokej školy. 

Preto mnohé talenty z mesta odchádzajú.  

3. Správa riaditeľky MŠ na ul. Leningradská ohľadom činnosti a podmienok /potrieb/ 

MŠ  -  Daniela Ľochová riaditeľka MŠ 

Budova materskej školy na ul. Leningradská 1, Michalovce je stará viac ako 38 rokov. V posledných 

rokoch ju navštevuje okolo 130 detí ročne. Pracuje tu celkom 22 zamestnancov, z toho 13 

kvalifikovaných pedagogických zamestnancov.  Rada školy pozostáva z 11 členov, na škole funguje 

Pedagogická rada a Občianske združenie, v ktorom sú zastúpení 8 rodičia. 



Vzdelávací obsah a ciele vychádzajú zo Štátneho vzdelávacieho programu pre predprimárne 

vzdelávanie v materských školách, ktorý má škola zapracovaný v Školskom vzdelávacom programe 

,,Domček veselých detí“. Materská škola sa aktívne a pravidelne zapája a zúčastňuje sa na rôznych 

akciách, aktivitách a projektov v rámci školy i mimo školy. Spolupracuje so susednými základnými 

školami a inými inštitúciami v meste Michalovce (CPP, Logopedická poradňa, Lesní pedagógovia, 

Zemplínske múzeum, Knižnica, Mestské kasárne a pod.). Na škole sa vyučuje anglický jazyk.  Materská 

škola je účelová, dvojpodlažná, pavilónového typu. Skladá sa z troch pavilónov, v ktorých je šesť tried 

s príslušenstvom, spálňami a hygienickými zariadeniami. Vo štvrtom pavilóne je hospodárska časť,  

školská kuchyňa, kancelária pre riaditeľku ŠJ, kuchyňa, sklady, na poschodí je miestnosť pre 

upratovačky, zborovňa, riaditeľňa, práčovňa a sociálne zariadenia so sprchou. Pavilóny sú navzájom 

prepojené na prvom a druhom poschodí spojovacími chodbami. V každom pavilóne sú na prízemí a na 

poschodí prípravné kuchynky a v pavilóne B je na prízemí vytvorená telocvičňa. Každý pavilón má aj 

samostatný vstup. Pri každom pavilóne sú terasy. Triedy sú svetlé a vzdušné. Areál materskej školy je 

oplotený a vybavený asfaltovým dopravným ihriskom, piatimi pieskoviskami a pohybovými zostavami 

pre deti. Školský dvor materskej školy je členitý, vysadený listnatými a ihličnatými stromami, kríkmi, 

máme niekoľko kvetinovo – bylinkových záhonov a oddychovú zónu. Interiér materskej školy je 

vybavený učebnými pomôckami pre výchovno-vzdelávaciu činnosť, v každej triede je interaktívna 

tabuľa, notebook a farebná tlačiareň.  Škola má zavedený internet cez sieť T-com, ktorý je často slabý 

a učiteľky s ním majú problém, hlavne počas výchovno-vzdelávacej činnosti s deťmi, kedy potrebujú 

pracovať na interaktívnej tabuli a potrebujú sa pripojiť na internet. Počas jarných a horúcich letných 

dní, kedy je potrebná prevádzka aj počas leta, je v triedach dusno a horúco. Pomohla by možno 

klimatizácia, ktorú nám RÚVZ z hľadiska zdravia detí, nedovolí nainštalovať. Nepomohli ani tienidlá na 

okná v triedach. V jednotlivých triedach sú s pomocou sponzorských príspevkov rodičov zakúpené 

hračky a nábytok. V piatich detských šatniach sa zakúpili detské skrinky z financií od rodičov cez 

Združenie rodičov školy. Ostala ešte jedna trieda, v ktorej chýbajú v šatni detské skrinky. V spálňach 

pre deti sa nachádzajú staré ležadlá, ktoré je potrebné, kúpou nových, vymeniť, hlavne z hygienického 

hľadiska, za nové.  V kuchyni bol zakúpený v roku 2021 konvektomat. Máme zrekonštruované 4 

prípravné kuchynky  a sociálne zariadenia pre dospelých s prípravovňou pre upratovačky. Potrebujeme 

zrekonštruovať posledné dve prípravné kuchynky – v pavilóne C2 a B1.  V interiéri je  potrebné: 

• rekonštruovať práčovňu – prípadne prerobiť na inú miestnosť, podporiť silnejší signál na 

internet, rekonštruovať dve prípravné kuchynky v pavilónoch C2 a B1, zakúpiť umývačky riadu 

do prípravných kuchyniek – asi 2 ks, zakúpiť vozíky  na prepravu stravy v interiéry MŠ – 2 ks,  

zakúpiť detské ležadlá – v počte 120 ks, zakúpiť stoly a stoličky pre deti do 6-tich tried, položiť 

plávajúce podlahy do dvoch miestností – kancelária pre riad. ŠJ, miestnosť pre upratovačky 2 

x = 4m x 4m, uložiť dlažbu do kuchyne pri školskej kuchyni 3m x 4m, zakúpiť koberec do triedy 

5 x 3 m – C2, opraviť strechu – marcová veterná smršť zničila našu strechu na budove v pavilóne 

C, nainštalovať zvonček a otvárania dverí na čipový kľúč v budove MŠ .    

Exteriér materskej školy: celý areál MŠ máme obklopený preliezkami, hojdačkami, domčekom, 

vláčikom, lavičkami z agátového dreva.  V exteriéri  je potrebné: 

• z dôvodu zabezpečenia bezpečnosti detí je nutné opraviť rozpadávajúce sa 2 terasy, ktoré 

ohrozujú bezpečnosť detí, vyasfaltovať a opraviť poškodené chodníky a schodiská v areály 

MŠ, opraviť a zrekonštruovať pieskoviská pri pavilónoch, doplniť pieskoviská novým pieskom, 

nasadiť kríky pred školské oplotenie od hlavnej a čoraz viac frekventovanej cesty, čím sa 

vytvorí protihluková, bezpečná zóna pre deti a estetický vzhľad materskej školy. 



 

Ing. Alexander Šoth – Zakúpením interiérového  vybavenia a pomôcok sa odbor školstva zaoberá a aj 

táto požiadavka Materskej školy  je na programe dňa  a priebežne  zistené  nedostatky riešime.   

2. Rôzne 

Komisia školstva, mládeže a športu žiada:  
1./ Vedúceho odboru školstva,  mládeže a športu o zistenie na základe akého podkladu /VZN, vnútorný 
predpis/ je možné zobrať cudzieho žiaka ZŠ na vyučovanie športového predmetu.  
Termín: zasadnutie komisie dňa 17.5.2023 
 
2./ Vedúceho odboru školstva, mládeže a športu o zabezpečenie zasielania pozvánok na športové 
súťaže.  
 

        Predseda komisie poďakoval všetkým prítomným za živú diskusiu a aktívnu účasť na rokovaní. 

Komisia sa najbližšie stretne na svojom rokovaní dňa 17.05.2023. 

 
 

 
 

 

                                                                                                            Mgr. Ján Várady 

                                                                                                           predseda komisie  

 

 


